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§ 319 Dnr KFKS 2012/495-214 

Startpromemoria för detaljplaneprogram för Nacka 
Strand, Sicklaön 

Beslut 
• Kommunstyrelsen antar startpromemorian. 
• Kommunstyrelsen uppdrar åt planchefen att teckna avtal med fastighetsägaren om 

programkostnaderna. 

Ärende 
Stadsbyggnadsprojektet syftar till att ta fram ett planprogram för Nacka Strand. Området, 
som utgör en av Nackas största arbetsplatsområden, är i behov av förändring för att kunna 
möta dagens och morgondagens behov. Programmets viktigaste mål är att möjliggöra en 
utveckling av Nacka Strand till en tät och levande stadsdel genom en ökad andel bostäder, 
mer flexibla arbetsplatser och ökad tillgång till attraktiva mötesplatser, närservice och 
rekreation. Programmet ska ligga till grund för ett framtida beslut om hur området är 
lämpligt att vidareutveckla genom en fortsatt detaljplanering och utbyggnad. Utmaningarna 
i programmet ligger främst i hur man ska förhålla sig till den framtida utvecklingen kring 
Nacka Stad, avvägningen mellan nybebyggelse och bevarande av rekreations- och grönytor, 
samt tolkningen utav riksintresset.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den12 december 2012 § 293 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 november 2012 § 275 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 24 oktober 2012 
Startpromemoria  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den12 december 2012 § 293 
Ärendet bordlades då miljö- och stadsbyggnadsnämnden inte hunnit behandla ärendet som 
planerat den 21 november utan istället tar upp det den 12 december. Kommunstyrelsen tar 
upp ärendet vid sitt extra sammanträde den 17 december 2012 kl 09.00. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 november 2012 § 275 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

• Kommunstyrelsen antar startpromemorian. 
• Kommunstyrelsen uppdrar åt planchefen att teckna avtal med fastighetsägaren om 

programkostnaderna. 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till exploateringsenhetens förslag. 
 
Hans Peters (C) yrkade följande ändringsyrkande. 
 
”Den grönyta som ligger nedanför Pysslingens förskola och den norra delen av husen vid 
Fyrspannsvägen, ska ej ingå i programområdet.” 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Hans Peters ändringsyrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson (KD) och Anders Tiger (KD) lät anteckna följande. 
 
Kraven på hur vidareutvecklingen av Nacka Strand ska ske, är möjligen svårförenliga. De 
är: 
• Antalet arbetsplatser bör inte minska, snarare tvärtom. 
• Blanda gärna bostäder och arbetsplatser så mycket som möjligt. 
• Bevara den gröna kilen från Nyckelviken till Ryssbergen. 
• Tänk in ett kommande Nacka centrum som i en framtid kommer vällande över 
motorvägen, och möt det på ett arkitektoniskt lämpligt sätt. 
• Bygg vidare på stadsbebyggelsen. 
• Behåll/skapa grönområden i detta tätt bebyggda område, som välgörande lungor att 
koppla av i. 
• Kollektivtrafiken måste bli central i planeringen, tunnelbana, buss och båt. 
• Låt stor finkänslighet prägla mötet mellan den nya bebyggelsen och de fina gamla villorna 
längs Vikdalsvägen. 
 
Hans Peters lät anteckna följande. 
 
”Hela utbyggnadsprojektet måste ha en inriktning på så liten miljö- och klimatpåverkan 
som möjligt. När det gäller förskolor i området så bör planeringen vara inriktad på att 
sådana lokaler integreras i flerfamiljshusen, inga fristående förskolefastigheter. Vad gäller 
skollokaler så måste det beaktas att Jarlabergsskolan redan finns och har kapacitet för fler 
elever. För att en förnyad stadsdel ska bli riktigt bra är det viktigt att inte alla grönytor 
byggs igen. Ett konkret exempel på detta är att den grönyta som ligger norr om 
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Fyrspannsvägen och nedanför Pysslingens förskola. Centerpartiet anser att den inte ska 
ingå i planområdet.” 
 
- - - - - 
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§ 320 Dnr KFKS 2004/601-258 

Förslag till jämkning av gatukostnader i område D, 
Lövberga, 9384 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kostnadsunderlaget för debitering av gatukostnader i 
Lövberga ska vara 8 000 000 kr. 

Ärende 
I mars 2012 gav kommunstyrelsen i uppdrag åt exploateringsenheten att se över 
möjligheten att jämka gatukostnaderna för område D, Lövberga. Detta till följd av att det 
debiteringsunderlag som då presenterades skulle innebära kostnader på ca 10,3 miljoner kr 
att fördela enligt gatukostnadsutredningen, vilket skulle medföra betydligt högre kostnader 
för resp. andelstal än i andra områden i Nacka.  
 
Förslaget innebär att Nacka kommun går in och finansierar några av de kostnader som 
ingår i debiteringsunderlaget. Strandpromenaden, belysningen och, på vissa ställen, 
vägutformningen medför kostnader som normalt skulle avgå med hänsyn till vad som 
anges i Gatukostnadspolicyn som beslutades om 2006 och som därmed inte ska läggas på 
de boende i området. 
 
Då beslutet om antagandet av både detaljplan och gatukostnadsutredning fattats redan 
2005 är det vidare rimligt att viss kostnadsjämkning görs utöver det ovanstående. En 
jämförelse med områden där beslut fattats samtidigt med Lövberga men där det finns ett 
tak för gatukostnaderna ger att skillnader som kan härledas till 7 år gamla beräkningar och 
utredningar blir alltför omfattande . 
 
Förslaget innebär därför att kostnaderna som ska fördelas enligt tidigare beslutad 
gatukostnadsutredning uppgår till 8 miljoner kr, se tabell nedan. 
 
Klassificering Andelstal Ersättning 

kr avrundat 
Tomt med permanenthus  0,60 174 000 
Tomt med fritidshus 0,80 232 000 
Obebyggd tomt 1,00 290 000 
 

Handlingar i ärendet 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 14 december 2012 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 60 
Kommunstyrelsen återremitterade ärendet och uppdrar åt exploateringsenheten att utreda 
förutsättningar för att kunna jämka gatukostnadsersättningar inom Lövberga. 
 

Yrkanden 
Erik Langby (M) yrkande bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 
Monica Brohede Tellström (FP) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), att ärendet 
återremitteras för kompletterande redovisning av gatukostnadsuttaget i jämförbara 
detaljplaneområden sedan 2006 (året då gällande gatukostnadspolicy antogs).  
 
Erik Langby yrkade avslag på Monica Brohede Tellströms återremissyrkande. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden fann att kommunstyrelsen beslutat avslå Monica Brohede Tellströms 
återremissyrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande om bifall till 
exploateringsenhetens förslag. 
 

Reservation 
Majvie Swärd reserverade sig för Socialdemokraterna mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd, Carl-Magnus Grenninger (S) och Erik Svanfeldt (S) lät anteckna följande. 
 
”Socialdemokraterna reserverade sig mot beslutet och gör följande protokollsanteckning. 
Detta ärende påbörjades för ca 7 år sedan och det har varit många turer med många möten 
mellan tjänstemän och fastighetsägare. Ärendet blev återremitterat vid Kommunstyrelsen i 
mars i år. Belopp som fastighetsägarna skulle betala har varierat under de här åren - 4,8 
mkr, 5,9 mkr, 7,6 mkr, 10,3 mkr för att vid dagens möte landa på 8 mkr. Det finns många 
frågetecken i detta ärende. En förklaring vi fått är att området är mycket kuperat och att 
man av trafiksäkerhetsskäl varit tvungen att vidta vissa åtgärder, att kostnaderna därför 
varit svåra att beräkna. Det hade varit önskvärt med en tydlig redovisning i hur man 
jämfört Lövbergaområdet med andra områden där kostnaderna har jämkats. Vi instämde 
därför i Folkpartiets återremissyrkande men alliansmajoriteten i övrigt yrkade bifall till det 
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liggande förslaget och så blev också beslutet. Vi reserverade oss till förmån för 
återremissyrkandet. 
Anmärkningsvärt är att handlingarna i detta ärende, visserligen fanns med på dagordningen 
och med markering att handlingarna skulle komma senare, inte kom med i andra utskicket 
utan sändes per mail i sent i fredagseftermiddag , 14/12, kl 1746, inför mötet idag kl 0900. 
Väl kort om tid att sitta sig in i ärendet och ta olika kontakter – först tar det flera år innan 
man kommer till skott, sen ska det hastas fram.  Ärendet var också med på dagordningen 
till Kommunstyrelsen 26 november, då som ett informationsärende, vid det tillfället utgick 
ärendet då det fortfarande var ”under beredning”.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Alltför sent kom underlaget angående Lövberga inför beslut i KS den 17/12-12. Som 
förtroendevald bör man ha minst en vecka på sig för att kunna hinna sätta sig in i ärendet 
och skrivelsen och ta kontakter och kommunicera utifrån det. Till detta KS var det en 
oreda med flera handlingar och utskick som inte är acceptabelt. Bättre att vänta tills 
handlingar är i ordning så att den demokratiska hanteringen får den tid på sig som behövs. 
Vad gäller planen för Lövbergaområdet så är det mesta redan sagt och det har inte varit 
några positiva omdömen. Om inte ett antal engagerade fastighetsägare hade lagt ned en 
massa tid, som kan mätas i veckor, så hade de med största sannolikhet de fått betala ett 
mycket högre belopp för gjorda investeringar. En mycket rättsosäker förfarande där 
kommunen inte har varit ledande i att bringa reda bland beslut, uttalande och avtal. 
Slutsatserna för hanteringen av Lövbergaexploateringen gör att alla övriga exploateringar i 
kommunen har något att lära. Att inte lita på kommunens utsagor. Att investeringar görs 
som först påförs fastighetsägare som kostnader och sedan beräknas som extra och faller 
utanför eller inte är av medelstandard. Ett ytterligare exempel på den oordning som har rått 
och råder i kommunen inom plan- och bygg. Nackalistan ser den slutliga summan på 8 milj 
kr som en seger för den aktiva granskning från invånarna i Lövbergaområdet och för det 
politiska arbetet mot orättvisor som Nackalistan hela tider har bedrivit och bedriver i 
förnyelseområdena.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Det är bra för alla inblandade att det nu fattats ett slutgiltigt beslut gällande 
gatukostnadsnivån i Lövberga. Det är däremot beklagligt och uppseendeväckande att det 
inte blev på den nivå de boende tillsammans med projektledaren och kommunstyrelsens 
ordförande kom överens om vid ett möte den 12:e mars 2010. Ska man inte kunna lita på 
att ett avtal som sluts med kommunstyrelsens ordförande håller? Borde inte Erik Langby 
som varit kommunstyrelsens ordförande i 30 år veta vilka regler som gäller? Det är också 
märkligt att man inte har kallat till samråd med de boende för att reda ut alla turer genom 
åren, allrahelst efter det att man ogiltigförklarade överenskommelsen från 2010.” 
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Erik Langby lät anteckna följande. 
 
”Det vi nu tagit som beslut är en rimlig avvägning med hänsyn till de särskilda 
omständigheter som gällt området Lövberga. Det var också nödvändigt att komma till 
beslut efter år av arbete och kontakter – när områdets gator mm nu är utbyggda. Det 
underlag som förevarit i form av tjänsteskrivelsen till kommunstyrelsens sammanträde den 
19 mars i år (då kommunstyrelsen begärde fram att få ett förslag med jämkning), förslaget 
till dagens sammanträde, andra redovisningar samt informationen vid en lång rad kontakter 
med representanter för fastighetsägarna innehåller det underlag som gör att det går att 
jämföra med andra områden från samma tid och också bedöma förutsättningarna i övrigt. 
Att i det läget fördröja ärendet är inte försvarbart.” 
 
- - - - - 
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§ 321 Dnr KFKS 2003/459-402 

Nya avtal mellan Erstaviks fideikommiss och Nacka 
kommun gällande skötsel och kommunikation samt 
avtal för nyttjanderätter 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget avtal gällande övergripande skötsel och 
kommunikation samt föreslaget nyttjanderättsavtal mellan Nacka kommun och Erstaviks 
fideikommiss. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar vidare åt park- och naturenheten att i planeringen av 
kommande fysiska åtgärder inom området, inom ramen för samarbetet med Erstavik och 
Länsstyrelsen och kopplat till de s.k. LONA-bidragen, prioritera åtgärder som bidrar till att 
systemet med spår och leder och framkomligheten på dessa (märkning, spänger, broar etc.). 
 

Ärende 
Nacka kommun har arbetat tillsammans med företrädarna för Erstaviks fideikommiss för 
att ta fram avtal för övergripande skötsel och nyttjanderätter inom Erstaviks område.  
 
De nu förslagna avtalen gäller:  
 

1. Avtal för övergripande skötsel och kommunikation vilket innebär: 
Skötsel, tillsyn och renhållning, kontinuerlig kommunikation och dialog med 
allmänheten samt samverkan och uppföljning  

 
2. Nyttjanderättsavtal för anläggningar såsom: 

Stora entréer, små entréer, leder, vägvisningsskyltar, informationsskyltar, GC stig, skidspår, 
samlingsplats Skogshyddan, fiske i Källtorpsjön, Erstaviksbadet och Strålsjöbadet samt 
parkering i Drevingeområdet.  
 
Avtalen ska gälla från och med 2013-01-01 till och med 2022-12-31. Ersättningen till ökar 
stegvis. När parternaär överens om att alla åtgärder är färdigställda, senast 2015, fastställs 
ersättning till:  
 

1. Avtal övergripande skötsel och kommunikation 600 000 kronor per år från 
och med år 2013 (i 2012 års prisläge).   
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2. Nyttjanderättsavtalet 1 100 000 kronor per år från och med 2015 (i 2012 års 
prisläge).  

 
Kommunstyrelsen beslutade den 12 november 2012 att stadsledningskontoret skulle 
undersöka förutsättningarna för en modell där investeringarna i ökad tillgänglighet mm 
görs under en treårsperiod (2013-2015) och först därefter ingås längre avtal rörande såväl 
skötsel som nyttjanderätter. Stadsledningskontoret fick samtidigt i uppdrag att pröva 
förutsättningarna för att föreslagna 10-årsavtal skulle kompletteras med möjligheten att 
delar av avtalen kan sägas upp med kortare varsel för omförhandling. 
 
Vid nya kontakter med Erstavik kan konstateras att markägaren inte ser det naturligt att 
investeringar genomförs på Erstaviks marker utan långsiktiga avtal. Däremot är markägaren 
med på att komplettera avtalet med syftet att möjliggöra att endera parten kan påkalla 
förhandling om att justera avtalet i de fall man finner att uppföljningen inte ger ett 
tillfredsställande resultat.  
 
Vid möte med länsstyrelsen konstaterades att länsstyrelsens bidrag inte är villkorat av 
avtalsformer. Länsstyrelsen utrycker däremot att ett tioårigt avtal är en viktig förutsättning 
för att långsiktigt säkerställa anläggningar som länsstyrelsen gett bidrag till.   
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 december 2012 
b, Nyttjanderättsavtal  
c, Avtal för övergripande skötsel och kommunikation 
d, Karta anläggningar Erstavik  
e, Karta Erstaviksbadet  
f, Karta Strålsjöbadet  
Kommunstyrelsen den 12 november 2012 § 286 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 november 2012 § 285 
Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 10 juli 2012, rev den 19 augusti, 17 oktober  
Kommunstyrelsen den 20 augusti 2012 § 214 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 november 2012 § 286 
Kommunstyrelsen gav, i syfte att bredda beslutsunderlaget, stadsledningskontoret i 
uppdrag att undersöka förutsättningarna för en modell där först investeringarna i ökad 
tillgänglighet mm görs under en treårsperiod (2013-2015), med finansiering från såväl 
länsstyrelsen (”LONA-pengar”) som Nacka kommun, och först därefter kommunen och 
Erstavik ingår längre avtal rörande såväl skötsel som nyttjanderätter. Stadsledningskontoret 
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får samtidigt i uppdrag att pröva förutsättningarna för att nu föreslagna 10-årsavtal kan 
kompletteras med möjligheten att – kopplat till eventuellt förändrade förutsättningar för 
endera parten – delar av avtalen kan sägas upp med kortare varsel (förslagsvis två år) för 
omförhandling. 
Kommunstyrelsen noterade att kommunstyrelsen, om arbetet kräver längre tid än till 
ordinarie sammanträdet den 26 november, kan behöva sammanträda under december – 
preliminärt den 17 december 2012 kl 09.00 - för att behandla frågan om avtalen med 
Erstavik.” 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 november 2012 § 285 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att överlämna ärendet utan eget 
ställningstagande till kommunstyrelsens extra sammanträde den 12 november 2012 för 
kompletterande förhandlingsdirektiv, inför ärendets behandling vid kommunstyrelsens 
sammanträde den 26 november 2012. 

Beslut i kommunstyrelsen den 20 augusti 2012 § 214 
Kommunstyrelsen beslutade att föreliggande förslag till avtal hänskjuts till arbetet med Mål 
& Budget 2013-2015. 
Kommunstyrelsen beslutade att prolongera nuvarande avtal från 1 september 2012 till 31 
december 2012. 
Kommunstyrelsen noterade vidare att föreliggande förslag till nytt avtal rymmer utveckling 
mot ett större utnyttjande för det rörliga friluftslivet och en mer omfattande skötsel av 
Erstavik. Den högre ambitionsnivån innebär en klart större kostnad för skattebetalarna. 
Det senare är rimligt att pröva i den samlade prioriteringsprocess, som arbetet med Mål & 
Budget 2013-2015 innebär. 
 

Yrkanden 
Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD), 
Majvie Swärd (S) och Lars Berglund (M), bifall till stadsledningskontorets förslag med 
följande, utdelade tillägg: 
 
”Kommunstyrelsen uppdrar vidare åt park- och naturenheten att i planeringen av 
kommande fysiska åtgärder inom området, inom ramen för samarbetet med Erstavik och 
Länsstyrelsen och kopplat till de s.k. LONA-bidragen, prioritera åtgärder som bidrar till att 
systemet med spår och leder och framkomligheten på dessa (märkning, spänger, broar 
etc.).” 
 
Monica Brohede Tellström (FP) yrkade avslag på detta avtalsförslag, och att gällande avtal 
förlängs 1 år. Under det året ska ett nytt avtal förhandlas fram. 
 
Erik Langby yrkade avslag på Monica Brohede Tellströms avslagsyrkande. 
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Beslutsgång 
Ordföranden fann att kommunstyrelsen beslutat avslå Monica Brohede Tellströms yrkande 
om avslag. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande om bifall till 
stadsledningskontorets förslag med det utdelade tillägget. 
 
 
 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande. 
 
”Kristdemokraterna stöder att vi nu äntligen kommit fram till ett avtalsförslag med 
Erstavik för Nacka bornas räkning. Ett avtal som öppnar upp för ökad tillgänglighet så att 
fler ska kunna ta del av områdets natur och kulturvärlden. Det som är oroande är avtalets 
otydlighet i en del avseenden där förväntningar från Kommun och även Erstavik kan leda 
till tvister om betydelsen av avtalets innehåll. Men även om de farhågorna finns kvar från 
vår sida så anser vi ändå att det inte får dröja längre med en överrenskommelse även om 
det hade varit bättre med en större tydlighet.” 
 
 
 
 
 
Erik Langby (M) lät, för den moderata gruppens räkning, till protokollet anteckna följande: 
 
 ”Erstavik utgör en världsunik resurs för natur, friluftsliv och kulturmiljö i storstadens 
omedelbara närhet. Sedan 1991 har Erstavik och Nacka kommun samarbetat genom både 
ett gemensamt skötselavtal och ett gemensamt nyttjanderättsavtal. Den avtalsrelationen 
började som ett 10-årsavtal, som sedan har förlängts gång på gång i korta perioder medan 
modellen för framtiden utretts. Nu är det hög tid att gå in i en moderniserad omgång avtal, 
som fångar gemensamma erfarenheter av de gångna drygt 20 åren. Där ryms viktiga 
investeringar, som också Länsstyrelsen är med att betala, för att förbättra för inte minst det  
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rörliga friluftslivet. Utan ett långsiktigt avtal idag hade vi stått kvar vid 1991 års avtal och 
investeringarna hade inte kunna komma till stånd. För alla de många medborgare från både 
Nacka och hela regionen som dagligen utnyttjar markerna är det väldigt positivt att vi på 
detta sätt nu har kunnat sluta ett nytt 10-årsavtal mellan Nacka kommun och Erstavik.” 
 
- - - - - 
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§ 322 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från och med den 1 januari 
2013 från uppdrag som ledamot och ordförande i 
kommunstyrelsens arbetsutskott från Erik Langby (M) 
samt val av ny ledamot och ordförande för tiden intill 
utgången av 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar Erik Langbys begäran om entledigande från uppdraget som 
ledamot och ordförande i kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 
Som ny ledamot och ordförande väljs Mats Gerdau från den 1 januari 2013. 
 
- - - - - 
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§ 323 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från och med den 1 januari 
2013 från uppdrag som ledamot och ordförande i 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott från Erik Langby 
(M) samt val av ny ledamot och ordförande för tiden 
intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar Erik Langbys begäran om entledigande från uppdraget som 
ledamot och ordförande i kommunstyrelsens verksamhetsutskott. 
 
Som ny ledamot och ordförande väljs Mats Gerdau från den 1 januari 2013. 
 
- - - - - 
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§ 324 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från och med den 1 januari 
2013 från uppdrag som ledamot i Mälardalsrådet från 
Erik Langby (M) samt val av ny ledamot och ordförande 
för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar Erik Langbys begäran om entledigande från uppdraget som 
ledamot i Mälardalsrådet. 
 
Som ny ledamot väljs Mats Gerdau från den 1 januari 2013. 
 
- - - - - 
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§ 325 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av åtta ledamöter och åtta ersättare till 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott för tiden 
intill utgången av 2014 
 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 
 
Ledamot 
Mats Gerdau  M 
Cathrin Bergenstråhle M 
Tobias Nässén M 
Stefan Saläng  FP 
Hans Peters  C 
Jan-Eric Jansson KD 
Majvie Swärd  S 
Carl-Magnus Grenninger S 
 
Ersättare 
Eva Öhbom Ekdahl M 
Ingegerd Thorngren M 
Eva Närvä Eickenrodt M 
Gunilla Grudevall-Steen FP 
Leif Holmberg C 
Anders Tiger  KD 
Sidney Holm  MP 
Rolf Wasteson V 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista den 17 december 2012 
 

Protokollsanteckning 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Ännu en gång ser vi hur de två stora partierna genom teknikaliteter 
utestänger alliansoberoende partier. Intressant att se att Socialdemokraterna 
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väljer att gynna socialisterna och kommunisterna i Vänsterpartiet på den  
kommunala nivån i Nacka. Något som man har varit mer tveksam till på riksplanet. 
Systemet för att utestänga ett parti är stelbent och cementerar de två maktpartiernas 
positioner och bidrar inte till förnyelse av den demokratiska processen. Blockpolitiken 
i Nacka bidrar till en försämrad demokratisk process och ett kraftigt minskat inflytande 
för Nackalistans väljare trots valframgången. Men det var väl det som var meningen?” 
 
- - - - - 
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§ 326 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ordförande, förste vice och andre vice ordförande 
i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott för tiden 
intill utgången av 2014 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 
 
Mats Gerdau  ordförande 
Stefan Saläng  1:e vice ordförande 
Majvie Swärd  2:e vice ordförande 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista den 17 december 2012 
 
- - - - - 
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§ 327 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande som ersättare (MP) i 
Svealands Kustvattenvårdsförbund från Marija Gojcevic 
samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar Marija Gojcevics begäran om ersättare (MP) i Svealands 
Kustvattenvårdsförbund. 
 
Som ny ersättare väljs Ally Wanngård, Älgövägen 346, 133 37 SALTSÖBADEN. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista den 17 december 2012 
 
- - - - - 
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§ 328 Dnr KFKS 2012/209-023 

Politisk sekreterare för (S) under föräldraledighet 

Beslut 
Nacka kommun beviljar Diana Rastegars ansökan om att från och med den 7 januari 2013 
entledigas från sin tjänst som vikarierande politisk sekreterare för Socialdemokraterna. 
Nacka kommun anställer Mattias Qvarsell och Joakim Spångberg på 50 procent vardera av 
denna tjänst för perioden 7 januari 2013 - 31 mars 2013. 
 

Ärendet 
Socialdemokraternas politiska sekreterare har förlängt sin föräldraledighet till och med den 
31 mars 2013. Den nuvarande vikarien, Diana Rastegar, har meddelat att hon inte kan 
fortsätta och att hon vill bli entledigad från och med den 7 januari 2013.  
 
Socialdemokraterna har beslutat att partiet önskar att vikariatet delas lika mellan Mattias 
Qvarsell och Joakim Spångberg. Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen 
anställer dessa två i enlighet med framförda önskemål. Joakim Spångberg innehar idag 
tjänst som deltidsanställd politisk sekreterare för Socialdemokraterna i Haninge kommun. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 december 2012 
Protokoll från möte Socialdemokratiska arbetarekommunen i Nacka 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 329 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från och med den 1 januari 
2013 från uppdrag som ledamot (S) i kommunstyrelsens 
arbetsutskott från Carl-Magnus Grenninger samt val av 
ny ledamot för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar Carl-Magnus Grenningers begäran om entledigande från 
uppdraget som ledamot i kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 
Som ny ledamot väljs Khashayar Farmanbar, Winborgs väg 23, 131 60 NACKA från den 1 
januari 2013. 
 
- - - - - 
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§ 330 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från och med den 1 januari 
2013 från uppdrag som ledamot (S) i kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott från Carl-Magnus Grenninger samt 
val av ny ledamot för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar Carl-Magnus Grenningers begäran om entledigande från 
uppdraget som ledamot i kommunstyrelsens verksamhetsutskott. 
 
Som ny ledamot väljs Khashayar Farmanbar, Winborgs väg 23, 131 60 NACKA från den 1 
januari 2013. 
 
- - - - - 
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§ 331 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från och med den 1 januari 
2013 från uppdrag som ledamot (M) i kommunstyrelsens 
arbetsutskott från Tobias Nässén samt val av ny ledamot 
och ny ersättare för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar Tobias Nässéns begäran om entledigande från uppdraget som 
ledamot i kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 
Som ny ledamot väljs Lars Berglund från den 1 januari 2013. 
 
Som ny ersättare väljs Ylva Sandström från den 1 januari 2013. 
 
- - - - - 
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§ 332 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från och med den 1 januari 
2013 från uppdrag som ledamot (M) i kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott från Tobias Nässén samt val av ny 
ledamot och ny ersättare för tiden intill utgången av 
2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar Tobias Nässéns begäran om entledigande från uppdraget som 
ledamot i kommunstyrelsens verksamhetsutskott. 
 
Som ny ledamot väljs Lars Berglund från den 1 januari 2013. 
 
Som ny ersättare väljs Ylva Sandström från den 1 januari 2013. 
 
- - - - - 
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§ 333 Dnr KFKS 2007/12-214 

Information om yttrande till mark- och miljööverdom-
stolen angående detaljplan för Kvarnholmsförbindelsen 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Mark- och miljööverdomstolen har förelagt Nacka kommun att senast den 21 december 
2012 yttra sig över vad kommunens motparter i överklagandet av mark- och miljödom-
stolens dom om detaljplan för Kvarnholmsförbindelsen, nu har anfört i egna yttranden. 
För att inte fördröja att målet avgörs i sak kommer ett yttrande att avges av 
kommunstyrelsens ordförande med stöd av reglerna om ordförandens rätt att fatta beslut i 
brådskande ärenden. Kommunstyrelsen kommer vid sammanträdet den 17 december att få 
information om vad som kommer att tas upp i yttrandet.  
 
Motparternas inlagor till domstolen bifogas, så att kommunstyrelsen får en möjlighet att se 
vad kommunens motparter anför. Planenheten bedömer att det som tas upp inte är nytt i 
sak. Kommunens yttrande kan därmed förväntas ligga inom ramen för vad kommunen 
anförde i sitt överklagande av mark- och miljödomstolens dom. 
 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 12 december 2012 
Föreläggande från mark- och miljööverdomstolen med bilagor 
 

Yrkanden 
Erik Langby (M) yrkande att kommunstyrelsen beslutar notera informationen till 
protokollet. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande. 
 
”Centerpartiet anser att den nya bron ej bör komma till stånd av miljömässiga och 
ekonomiska skäl. Om bron och tunneln byggs påverkar det miljön och den biologiska 
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mångfalden negativt i Ryssbergen. Det skulle också minska det kommande naturreservatets 
yta, vilket är beklagligt. I stället för att bygga den nya vägen, bör omfattningen av 
exploateringen på Kvarnholmen minskas.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
  
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet vidhåller åsikten att Kvarnholmsförbindelsen med bro, tunnel genom 
Ryssbergen samt väg och trafikplats i Ryssbergen inte ska byggas. Förbindelsen kommer att 
generera mer biltrafik och därmed ökat buller och ökade utsläpp. Byggandet står helt i 
motsats till lokala, regionala och nationella mål avseende utsläpp av växthusgaser. Förutom 
det så kommer Ryssbergen, ett område som kommunen arbetar med att göra till 
naturreservat, allvarligt kommer att skadas av förbindelsen. 
I ett så väsentligt ärende som detta är det synnerligen olämpligt att Erik Langby avser att ta 
Nackas kommentarer till överklaganden som ordförandebeslut, det borde istället hanteras 
av Kommunstyrelsen för att få ett allsidigt och väl förankrat svar.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet anser inte att beslutet om hur yttrandet till Miljööverdomstolen ska utformas, 
bör delegeras till kommunstyrelsens ordförande.  Yttrandet kan få stora konsekvenser för 
kommunen och borde därför beslutas av hela kommunstyrelsen. Det känns också märkligt 
att man på tio dagar inte ”hunnit” skriva klart yttrandet till dagens sammanträde, då man 
anser att det inte är något nytt i sak som tillkommit.” 
 
- - - - - 
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§ 334  

Övriga frågor 
 

Tillkommande handlingar efter ordinarie utskick 
Rolf Wasteson (V) tog upp problemet med tillkommande handlingar efter ordinarie 
utskick.  
Stadsledningskontoret återkommer så snart som möjligt med information om hur det 
fortsättningsvis ska hanteras så att det ska fungera bättre för alla ledamöter. 
 

Avslutningsord 
Ordföranden Erik Langby önskade kommunstyrelsen och dess tjänstemän en God Jul och 
ett Gott Nytt År och tackade alla för ett gott samarbete under de 40 åren i Nackas 
kommunstyrelse. 
 
- - - - - 
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